

## FIFTH COMMITTEE

**Summary records of meetings — 16 September-18 November 1947**

## CINQUIÈME COMMISSION

**Comptes rendus analytiques des séances — 16 septembre-18 novembre 1947**

### FORTY-SEVENTH MEETING

*Held at Flushing Meadow, New York, on Tuesday, 16 September 1947, at 4 p.m.*

*Acting Chairman : Mr. Oswaldo ARANHA  
(Brazil).*

#### I. Election of Chairman

Mr. GRANADOS (Guatemala) proposed Mr. Alfaro (Panama).

Mr. WANG (China) proposed Justice Sir Fazl Ali (India), and this nomination was supported by Mr. MCNEIL (United Kingdom) and Mr. GROMYKO (Union of Soviet Socialist Republics).

Mr. ALFARO stated that he did not wish to accept nomination, and Mr. GRANADOS thereupon withdrew his proposal.

*Justice Sir Fazl Ali was elected by acclamation.*

The meeting rose at 4.08 p.m.

### FORTY-EIGHTH MEETING

*Held at Lake Success, New York, on Wednesday, 24 September 1947, at 3 p.m.*

*Chairman : Justice Sir Fazl ALI (India).*

The CHAIRMAN welcomed the representatives and expressed his thanks for the honour that had been done to his country through his election.

He called the Committee's attention to the many important issues, both administrative and financial, with which it would deal during the current session.

#### 2. Election of Vice-Chairman and Rapporteur

The Hon. K. G. YOUNGER (United Kingdom) supported by Mr. LEBEAU (Belgium) proposed Mr. Vilfan (Yugoslavia) as Vice-Chairman.

*Mr. Vilfan (Yugoslavia) was elected Vice-Chairman.*

Mr. MAYER (France) supported by Mr. MACHADO (Brazil) proposed Mr. Bagge (Sweden) as Rapporteur.

*Mr. Bagge (Sweden) was elected Rapporteur.*

### QUARANTE-SEPTIÈME SÉANCE

*Tenue à Flushing-Meadow, New-York, le mardi 16 septembre 1947, à 16 heures.*

*Président par intérim : M. Oswaldo ARANHA  
(Brésil).*

#### I. Élection du Président

M. GRANADOS (Guatemala) propose M. Alfaro (Panama).

M. WANG (Chine) propose Sir Fazl Ali (Inde) ; cette proposition est appuyée par M. MCNEIL (Royaume-Uni) et M. GROMYKO (Union des Républiques socialistes soviétiques).

M. ALFARO déclare qu'il ne tient pas à être candidat, et M. GRANADOS retire sa proposition.

*Sir Fazl Ali est élu par acclamation.*

La séance est levée à 16 h. 8.

### QUARANTE-HUITIÈME SÉANCE

*Tenue à Lake Success, New-York, le mercredi 24 septembre 1947, à 15 heures.*

*Président : Sir Fazl ALI (Inde).*

Le PRÉSIDENT souhaite la bienvenue aux représentants et exprime ses remerciements pour l'honneur fait à son pays par sa nomination.

Il attire l'attention de la Commission sur le nombre et l'importance des questions financières et administratives qui devront être traitées durant cette session.

#### 2. Élection du Vice-Président et du Rapporteur

Sur la proposition de M. YOUNGER (Royaume-Uni), appuyée par M. LEBEAU (Belgique) :

*M. Vilfan (Yougoslavie) est élu Vice-Président.*

Sur la proposition de M. MAYER (France), appuyée par M. MACHADO (Brésil) :

*M. Bagge (Suède) est élu Rapporteur.*